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Önkormányzat

Testvérvárosi látogatás 
Testvérvárosunk, Xianning delegációja látogatott el hozzánk júliusban. 

Tavalyi évben megerősítettük a két város közötti kapcsolatot, idén Veresegyház várossá válásának 25. születésnapja 
alkalmából köszöntöttek minket. A nap programjában hivatalos megbeszélés, városlátogatás, közös ebéd szerepelt. 
Beszámoltunk az elmúlt időszak eseményeiről, fejlesztéseiről, majd a jövőbeni terveket, lehetőségeket vettük számba. 

Köszönjük a látogatást!                          (Facebook/ Cserháti Ferenc) 
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186/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. A képviselő-testület megállapítja, hogy a 

város helyi építési szabályzatáról szóló 
6/2019. (III.5.) önkormányzati rendelet 2. 
számú mellékletét képező SZT-2m terv-
lapon szereplő 016/4, és 58 helyrajzi szá-
mú ingatlanokat érintő szabályozási vo-
nal közérdekű elrendelési indoka már 
nem áll fenn, ezért annak hatályon kívül 
helyezéséről dönt. 

2. A képviselő-testület felkéri a polgármes-
tert, hogy a HÉSZ soron következő mó-
dosításakor kerüljön átvezetésre az 1. 
pontban meghatározott döntés. 

Határidő: azonnal    Felelős: polgármester 
 
187/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete tudomásul veszi az Ál-
lami Számvevőszék V102004 számú, „Az 
önkormányzatok energiahatékonysági 
intézkedéseinek ellenőrzése – Veresegy-
ház Város Önkormányzata” című jelen-
tésében foglaltakat. 

2. A Képviselő-testület utasítja a polgár-
mestert és a jegyzőt a jelentésben közölt 
hiányosságok megszüntetése érdekében 
készített intézkedési terv elkészítésére. 

3. A Képviselő-testület utasítja a polgár-
mestert, hogy gondoskodjon az intézke-
dési terv Állami Számvevőszékhez, ha-
táridőben történő eljuttatásáról. 

4. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, 
hogy a jelentést a napirend megtárgya-
lásáról szóló jegyzőkönyvvel együtt a 
Kormányhivatalhoz küldje meg. 

Határidő: 1. és 4. pont tekintetében: azonnal 
2. és 3. pont tekintetében: 2024. július 28. 
Felelős: polgármester, jegyző 
 
188/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
Veresegyház Város Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete elvi hozzájárulását adja, 
hogy Veresegyház Város Önkormányzata, az 
érintett települési önkormányzatokkal kö-
zösen együttműködési megállapodást kös-
sön a Veresegyházi Önkéntes Tűzoltó Egye-
sülettel, mely megállapodást elfogadásra ter-
jessze a képviselő-testület elé. 
Határidő: 2024. december 31. 
Felelős: polgármester 
 
189/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete hozzájárul a Magyar 
Közút Nonprofit Zrt-vel a „Veresegyház, 
2104. j. út (16+495) és Budapesti út csomó-
pontjának jelzőlámpás csomóponttá tör-
ténő átépítése” tárgyú projekt megvalósí-
tása érdekében megkötendő konzorciumi 
együttműködési megállapodáshoz. 

2. A képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert a Magyar Közút Nonprofit Zrt-
vel kötendő konzorciumi együttműkö-
dési megállapodás aláírására.  

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
190/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő–testülete a „Veresegyház, Fő 
út – Budapesti út csomópontjának jelző-
lámpás csomóponttá átépítése II.” tárgyú 
(EKR azonosító: 0001089192024) közbe-
szerzési eljárás tekintetében a BRH-M 
Kft. ajánlattevő benyújtott ajánlatát érvé-
nyesnek, a lefolytatott közbeszerzési el-
járást eredményesnek nyilvánítja. 

2. A Képviselő-testület a BRH-M Kft-t (adó-
szám: 14873005-2-13, székhely: 2112 Ve-
resegyház, Harmat u. 12.) – mint a legjobb 
ár-érték arányt megjelenítő érvényes 
ajánlat benyújtóját – nyertes ajánlatte-
vőnek nyilvánítja nettó 195 844 488 Ft 
ajánlati árral (bruttó 248 722 500 Ft). 

3. Az Önkormányzat 2024. évi költségvetésé-
nek K6 Beruházási előirányzatában bruttó 225 
millió Ft biztosított, melyhez a Képviselő-tes-
tület további bruttó 25 millió Ft-ot a 2024. évi 
beruházási tartalékkeret terhére biztosít. 

4. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert, hogy a közbeszerzési eljárás 
eredményéről szóló összegzést követően 
kösse meg a vállalkozási szerződést a 
BRH-M Kft-vel. 

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
191/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
Veresegyház Város Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete úgy dönt, hogy a szennyvíz 
vonatkozásában érvényes jogosultsági fel-
tételek alapján az Önkormányzat nyújtsa be 
pályázatát a Magyar Államkincstár által ki-
írt 2024. évi lakossági víz- és csatornaszol-
gáltatás támogatására. 
Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
192/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete elfogadja a Veres-
egyház és Környéke Szennyvízközmű 
Társulás döntését, miszerint a Veresegy-
házi szennyvíztisztítóba 3 db új memb-
ránkazetta beszerzésére és beépítésére 
2024. évben közbeszerzési eljárást indít el.  

2. Veresegyház Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete vállalja a közbeszer-
zési eljárás során a beszerzési érték alap-
ján számított 2024. évre vonatkozó 34%, 
azaz 50 660 000 Ft +áfa (bruttó 64 338 200 
Ft) pénzügyi előlegfedezet biztosítását. Az 
előlegfedezet a 2024. évi költségvetés 
tartalékkeretéből kerül átcsoportosításra 

a ,,K84 Társulásnak és költségvetési szer-
vének egyéb felhalmozási célú támoga-
tások kiadásai” előirányzatra. Ez az összeg 
a végelszámolásnál jóváírásra kerül Ve-
resegyház Város Önkormányzat részére. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert, hogy a határozati javaslat 2. 
pontjában meghatározott előirányzat-
módosítás az Önkormányzat 2024. évi 
költségvetésének soron következő mó-
dosításakor átvezetésre kerüljön.  

4. Veresegyház Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete a végelszámolást kö-
vető tárgyi beruházás pénzügyi finanszí-
rozására a fennmaradó 26 671 000 Ft +áfa 
(bruttó: 33 872 170 Ft) összeget a 2025. évi 
költségvetésben tervezi, a pénzügyi kö-
telezettséget vállalja. 

5. Veresegyház Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete felkéri a polgármes-
tert, hogy a döntésről tájékoztassa a Tár-
sulás tagjait, a közös kötelezettségválla-
lás érdekében. 

Felelős: polgármester   Határidő: azonnal 
 
193/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzat Kép-

viselő-testülete hozzájárul az Önkor-
mányzat kizárólagos tulajdonát képező 
Őrbottyán 0189/12 hrsz-ú, 7337 m2 alap-
területű szántó, összesen 3 668 500 Ft vé-
teláron (500 Ft-os bruttó négyzetméterá-
ron) Horváth Erik Norbert Vevő részére tör-
ténő értékesítéshez. Vevő az ingatlan bir-
tokába a teljes vételár megfizetésével egy 
időben lép. 

2. A Képviselő-testület felhívja a jegyzőt, 
hogy az adásvétellel kapcsolatos eljárást 
folytassa le, a keletkezett változást a va-
gyon-nyilvántartásban és a Földhivatali in-
gatlan-nyilvántartásban vezettesse át. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert az adásvételi szerződés aláírására.  

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester, jegyző 
 
194/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzat Képvi-

selő-testülete hozzájárul az Önkormány-
zat 600/1199 tulajdonát képező Őrbottyán 
0189/13 hrsz-ú, 3672 m2 részterületű sző-
lő és szántó, összesen 1 836 000 Ft vételá-
ron (500 Ft-os bruttó négyzetméteráron) 
dr. Kiss Balázs Vevő részére történő érté-
kesítéshez. Vevő az ingatlan birtokába a tel-
jes vételár megfizetésével egy időben lép. 

2. A képviselő-testület felhívja a jegyzőt, 
hogy az adásvétellel kapcsolatos eljártást 
folytassa le, a keletkezett változást a va-
gyon-nyilvántartásban és a Földhivatali in-
gatlan-nyilvántartásban vezettesse át. 

Veresegyház Város Önkormányzat 
Képviselő-testületének határozatai 

Készült: Veresegyház Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. július 11-én megtartott 
rendkívüli ülésének jegyzőkönyvéből. 
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Készült: Veresegyház Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. július 29-én megtartott 
rendes ülésének jegyzőkönyvéből 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert az adásvételi szerződés alá-
írására.  

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester, jegyző 
 
195/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete a Veresegyház Lab-
darúgó Utánpótlásért Alapítvány részére 
a Sporttámogatási pályázat keretében 
7 500 000 Ft támogatást biztosít.  

2. A támogatási összeg kifizetése az Ön-
kormányzat 2024. évi költségvetésében 

tervezett „K512 Egyéb működési célú tá-
mogatások államháztartáson kívülre –
Egyéb civil szervezetek működési célú tá-
mogatása” előirányzat terhére történhet.  

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert a támogatási szerződés meg-
kötésére. 

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
196/2024.(VII.11.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzata Kép-

viselő-testülete a Veresegyházi Cante-
mus Kórusalapítvány részére Nagybol-
dogasszony ünnepén történő vajdasági 

fellépésük költségeinek csökkentésére 
600 000 Ft pénzügyi támogatást biztosít. 

2. A támogatási összeg kifizetése az Ön-
kormányzat 2024. évi költségvetésében 
biztosított „K512. Egyéb működési célú tá-
mogatások államháztartáson kívülre” /Ci-
vil szervezetek program támogatása – 
Művelődési és Családügyi Bizottság 
(egyéb év közben jelentkező kérelmekre)” 
előirányzat terhére történhet. 

3. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert a támogatási szerződés meg-
kötésére.  

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester

198/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete a TOP_PLUSZ-2.1.1-21-
PT1-2022-00024 azonosító számú, a „Ve-
resegyház, Széchenyi téri óvoda energeti-
kai korszerűsítése” tárgyú projekt gázka-
zánok cseréje részének közbeszerzési el-
járását (EKR azonosító: 00703712024) ered-
ményesnek, és az Ikon Ingatlan Kft-t, (szék-
hely: 2724 Újlengyel, Nyári Pál u. 15., adó-
szám: 32261125-2-13, képviseli: Csizmadia 
Ádám ügyvezető) – mint a legjobb ár-érték 
arányt megjelenítő érvényes ajánlat be-
nyújtóját – nyertes ajánlattevőnek nyilvánítja 
nettó 16 990 986 Ft ajánlati árral (bruttó 21 
578 552 Ft), mely a közbeszerzési eljáráshoz 
biztosított fedezeten belül van. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert, hogy a közbeszerzési eljárás 
eredményéről szóló írásbeli összegzést 
követően kösse meg a vállalkozási szer-
ződést az Ikon Ingatlan Kft-vel. 

Határidő: azonnal    Felelős: polgármester 
 
199/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának Kép-

viselő-testülete a „Köztéri illemhely beszer-
zése” tárgyú közbeszerzési eljáráshoz szük-
séges bruttó 28 500 000 Ft-ot az önkor-
mányzat 2024. évi költségvetés K6 Beruhá-
zási tartalék előirányzat terhére biztosítja. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert a „Köztéri illemhely beszer-
zése” tárgyú, Kbt. 112. § (1) bekezdés b) 
pontja szerinti nyílt közbeszerzési eljárás 
megindítására és lefolytatására, egyben 
kijelöli a Közbeszerzési Bírálóbizottság 
tagjait a Közbeszerzési Szabályzat szerint. 
A Közbeszerzési Bírálóbizottság tagjai: dr. 
Simon Edit Katalin, jogi és közbeszerzési 
szakreferens; Jovanovic Dragutin műsza-
ki osztályvezető; Valkó Zoltánné pénzügyi 
osztályvezető; Szabó Katalin gazdálkodá-
si csoportvezető; dr. Lánchidi Csaba felelős 
akkreditált közbeszerzési szaktanácsadó 

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
200/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete felhatalmazza a pol-

gármestert a „Földgáz energia beszerzé-
se a 2025. energia évre” tárgyú, Kbt. 105. § 
(2) bekezdés c) pontja szerinti verseny újra 
nyitása közbeszerzési eljárás megindítá-
sára és lebonyolítására. 

2. A Képviselő-testület az önkormányzat 
2024. és 2025. évi költségvetés dologi ki-
adásainak terhére biztosítja a közbeszer-
zés pénzügyi fedezetét, bruttó 40 779 700  
Ft-ot, amelyből bruttó 16 311 880 Ft-ot a 
2024. évi költségvetés tartalmaz, 24 467 820 
Ft-ot pedig a 2025. évi költségvetésében 
szükséges tervezni. 

3. A Képviselő-testület kijelöli a Közbeszer-
zési Bírálóbizottság tagjait a Közbeszer-
zési Szabályzat szerint. 
A Közbeszerzési Bírálóbizottság tagjai: dr. 
Simon Edit jogi és közbeszerzési szakrefe-
rens; Horváth Erik településfejlesztési re-
ferens; Valkó Zoltánné pénzügyi osztály-
vezető; Szabó Katalin gazdálkodási cso-
portvezető; dr. Hatás Orsolya Liliána (OLC 
System Kft.) közbeszerzési szakértő (FAKSZ) 

Határidő: azonnal   Felelős: polgármester 
 
201/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete szükségesnek tartja a 
Veresegyház településképének védel-
méről szóló 28/2017.(XII.21.) önkormány-
zati rendelet módosítását és hozzájárul a 
rendelet módosítására irányuló eljárás 
megindításához. 

2. A rendelet módosításához szükséges ter-
vezési költség, 300 000 Ft +áfa az Önkor-
mányzat 2024. évi költségvetésében, a 
dologi előirányzaton biztosított. 

Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester, jegyző 
 
202/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, 
hogy dr. Czire Zoltán, a területi ellátási kö-
telezettséggel működő, veresegyházi VIII. 
számú háziorvosi körzet háziorvosa a 
2112 Veresegyház, Szent-Györgyi Albert u. 
2. szám alatt található, önkormányzati tu-
lajdonú PRAXIS+HÁZ TÁRSASRENDELŐ-
ben, a Marik Praxisközösség által használt 

két rendelő egyikében, az Országos Sport-
egészségügyi Intézet szakmai felügyele-
te mellett sportorvosi rendelést végezzen. 
A rendelés keddi napokon 18:00-20:00 óra 
közötti időtartamban, valamint szezoná-
lisan megnövekedett igény esetén egyéb 
napokon is történik. 
A sportorvosi ellátás a háziorvosi alapel-
látást nem veszélyeztetheti. 
A hozzájárulás addig érvényes, míg jog-
szabály vagy a fenntartó ettől eltérően 
nem rendelkezik, de legfeljebb az orvos 
háziorvosi feladat-ellátási szerződésében 
szereplő jogviszonya időtartamára szól. 
A sportorvosi tevékenységet érintő válto-
zásról az orvos 8 napon belül köteles ér-
tesíteni az önkormányzatot. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert az 1. pont szerinti döntést tar-
talmazó nyilatkozat kiadására. 

Határidő: azonnal    Felelős: polgármester 
 
203/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
A TOP_PLUSZ-1.1.1-21-PT1-2022-00002 azo-
nosító számú pályázat kedvezményezettjé-
nek változása – támogatási előleg visszafi-
zetése, az alábbiak szerint: 
Veresegyház Város Önkormányzatának Kép-
viselő-testülete hozzájárul, hogy a Támo-
gatási Szerződés módosítás elfogadásá-
nak érdekében a korábban a GAMESZ ré-
szére kifizetett 68 711 749 Ft támogatási elő-
leg önkéntesen visszafizetésre kerüljön. 
Felelős: polgármester     Határidő: azonnal 
 
204/2024.(VII.29.) Kt. határozat: 
1. Veresegyház Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete hozzájárul a Black & 
Gold Angels Veresegyház Kick-Boksz K1 
Sportegyesület részére 2023. évben nyúj-
tott 1 000 000 Ft visszatérítendő támoga-
tás vissza nem térítendő támogatássá 
történő átminősítéséhez. 

2. A Képviselő-testület felhatalmazza a pol-
gármestert a Black & Gold Angels Veres-
egyház Kick-Boksz K1 Sportegyesülettel 
2023. évben kötött K/19535-4/2023. számú 
szerződés módosítására, a szerződés-
módosítás aláírására. 
Határidő: azonnal    Felelős: polgármester
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Önöknek építjük... Fotók: Facebook/ Veresegyház Város Hivatalos Oldala 

Vihar Veresegyházon 
 
Óriási vihar csapott le jégesővel városunkra július 17-én. Sok kárt oko-
zott a délutáni vihar, de személyi sérülésről nem érkezett hír. 
Köszönjük a Tűzoltóság és a Városgazda munkatársainak kárelhá-
rító munkáját és a lakosság közreműködését. A károk felszámolá-
sa és a város takarítása több napig tartott. 
Pár kép a károkról.

Jelzőlámpás 
kereszteződés lesz 

 
Hamarosan a Fő út – Budapesti út kereszteződésében jelzőlámpa 
fogja segíteni a forgalmat! A sikeres közbeszerzési eljárás 
után július 18-án került sor a vállalkozási szerződés megköté-
sére a kivitelezővel. Régi terv válik valóra ezzel a beruházással!

Babacsomag 
 
Veresegyház fiatalodik, újabb babacsomagokat adott át Cser-
háti Ferenc polgármester a veresi családoknak.
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Horgászattal a gyógyuló gyermekekért 
Örömmel értesítjük az olvasókat, benneteket, hogy idén először sikerült 2024.07.27-én megrendeznünk 

a II.sz. Gyermekklinika hematológia osztályán gyógyuló és gyógyult gyermekek horgászversenyét és családi összejövetelét 
 mely hatalmas sikert aratott. 

Felejthetetlen élményt nyújtott a gyermekeknek a rendez-
vény, nekünk pedig, szülőknek, szívmelengető érzés volt lát-
ni gyermekeink mosolyát. 

Ők hosszú utat jártak be a gyógyulás rögös útján, mi még 
néhányan küzdünk és fölvesszük a harcot a lehetetlen kór 
ellen. Reméljük jövőre találkozni fogunk mindannyian!  

Ezúton szeretnénk köszönetet mondani támogatóinknak az 
együttműködésükért: Veresegyházi Horgász Egyesület (Öreg-
tó), Hari Hari Horgászbolt, 2PálDrink Italdiszkont, Gombai cuk-
rászda, Vibeti29 Kft, Kertesi pékség, HusztiPakk. 

Köszönet a finom gulyásért: Földes Gáborné Rozinak, kö-
szönet az önzetlen segítségetekèrt: Ignátz Lajos, Gerhát Fe-
renc, Horváth László, Erdei Katalin , Erdei Gergő, Gubrán Tündi, 
Menyhért Zoltán, Szuhanyik Gábor, Földes Gabi, Lippai Gábor, 
Mátyus Daniella, Simonka Fanni. 

Köszönünk mindent Nektek! 
Nélkületek nem jöhetett volna létre ez a rendezvény!  
 

Üdvözlettel: Hari Hari Horgászbolt: 
Domboróczki Rita, Bancsókné Erika 
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Mély fájdalommal tudatjuk, hogy 

 
Szilvási Sándor 
 
életének 71. évében, tragikus hirtelenséggel elhunyt. 
 
Veresegyház elvesztette pedagógusközösségének egyik kiemelkedő 
alakját, városunk Pro Urbe Díjas, valamint Fabriczius József Közoktatási 
Díjas nyugalmazott igazgatóhelyettesét, pedagógusát. 
Szeretetteljes, nyugodt, derűs személyisége, odaadó gondoskodása, 
szakértelme tette Sanyi bácsit nagybetűs pedagógussá és emberré. 
Diákok ezreiben, kollégák tucatjaiban hagyott kitörölhetetlen emlékeket. 
Sokan közülük úgy tekintenek egykori tanítójukra, hogy általa jobb 
és nemesebb emberek lettek, 
így Sanyi bácsi szellemisége, szeretete bennük él tovább! 
 

 
Szilvási Sándort Veresegyház Város Önkormányzata saját halottjának tekinti, 

emlékét kegyelettel megőrizzük! 

Közélet

Kötet a máriabesnyői kegyhelyről 
Városunkban kevesen tudják, hogy múzeumunk munkatársa, Varga Kálmán korábban a műemlékvédelem 

országos intézményeinek vezetőjeként számos nagyszabású helyreállítási projektet indított és vezetett. 
Az egyik, Veresegyházhoz közeli munkája a gödöllői kastély ’90-es évek elején kezdeményezett rehabilitációja volt 

és azt az állandó kiállítást, amit a mai látogató megtekinthet, az ő koncepciója szerint rendezték. 
A másik szép feladata a máriabesnyői kegyhelyhez kötötte, amelynek 1759-ben építéssel kezdődő történetét meg is írta. 

Műve 2011-ben jelent meg „Nagyboldogasszony Bazilika, Máriabesnyő (1759–2000)” címmel, és szinte percek alatt el is fogyott. 
A Magyar Kapucinus Delegáció – a kegyhelyet századokon át ez a rend gondozta – a közelmúltban úgy döntött, 

hogy támogatja a kötet ismételt megjelentetését, ami várhatóan augusztus közepén jön ki a nyomdából. 
A szerzőt kérdeztük a könyvről. 

Változott az új kiadás tartalma az első-
höz képest? 
Már az előző munkában is teljességre 
törekedtem, vagyis a templom- és kolos-
toregyüttes építéstörténetétől kezdve a ka-
pucinusok megtelepedésén át a 20. szá-
zad végéig tartó hitélet feldolgozásának 
egészét tekintettem fő célnak. A histórián 
túl fontosnak tartottam, hogy egy úgy-
nevezett Függelékben a kegyhellyel kap-
csolatos szakrális-szellemi emlékeket – 
például imákat, könyörgéseket – is kö-
zöljem, s ugyanígy ismertessem a „lera-
kódó” hitéleti emlékeket is (köztéri művek, 
feliratok stb.). A cél most sem változott, vi-
szont az elmúlt bő évtizedben számos 
újabb kutatási eredmény született, amit 
beépítettem az új kéziratba. Ezért mond-
hatjuk azt, hogy a hamarosan megjelenő 
második kiadás „javított és bővített” lesz. 
Mintegy 300 oldalas, több mint száz kép-
pel illusztrált albumról van szó. 

Veresegyház és Besnyő múltjában ki-
mutathatók közös pontok? 
Indirekt módon igen. Egyrészt Migazzi 
Kristóf váci püspök személyében, aki 
egyik előmozdítója volt a Mária-kegy-
hely alapításának, s aki településünk ba-
rokk templomát is építtette. Másrészt a 
kegyhely vonzáskörzetébe Veres is bele-
tartozott, vagyis a Besnyőre irányuló za-
rándoklatok között számos innen indulót 
és itt szervezettet találunk. A tapasztala-
tok szerint sok veresi hívő keresi fel a 
kegyhelyet jelenünkben is. 
A könyv elérhető lesz városunkban is? 
Igen! Úgy tervezzük, hogy a Városi Mú-
zeumban kapható lesz, sőt az augusztus 
közepi megjelenés előtt elő is lehet je -
gyeztetni. 
 
 
A múzeum címe: 
Veresegyház, Szentlélek tér 5. 
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Sok mindent előre kell bocsájtanom. Ritkán 
kérek és kapok támogatást, hitelem nincs, 
sokáig nem foglalkoztam komolyan az 
energiahatékonysággal, de ahogy telt az idő, 
el kellett fogadnom bizonyos kihívásokat.  

Ilyen a hosszú idő múlva megtérülő be-
ruházások tervezése és megvalósítása. Ezen 
programokból, különösen, ha összekapcso-
lódnak hatékonyan kommunikált állami tá-
mogatással, a laikus civil nehezen tudja 
kivonni magát. A napelemek telepítése már 
három év óta felizzította a beruházók vágyát. 
A csábító, vissza nem térítendő támogatás 
folyamatos ígérete sokakat gyors elhatáro-
zásra bírt, ismerőseim közül mégis többen 
keserű szájízzel konstatálták a folyamatos 
halogatásokat és a kilátástalan, megoldást 
nem eredményező ígérgetéseket. 

Az energiahatékonyság növelése idén 
is hívó szóvá vált. A hitelből és igen ked-
vezményes vagy éppen 0 kamatozású 
kölcsönből kovácsolt, uniós pénzből 
megvalósuló pályázat közel 20.000, még 
a 90-es évek előtt épült ház korszerűsí-
tését tűzte ki céljául.  

Hát a miénk ilyen! Az északi fal télen 
érezhetően hidegebb a többitől, a lakás 
nyáron nagyon átmelegszik a nagy felü-
letű, igaz, csupán kétrétegű műanyag 
ablakon keresztül. Nem készült hőfény-
kép, de abban biztos vagyok, hogy télen 
szökött a meleg, nyáron beférkőzött a 
forróság a külső szigetelést még nem 
hordozó, ikersejt téglákból épült házba. 

A nyár elejére beígért indulás csábító volt, 
de kicsit lelombozott, hogy semmilyen fe-
lületen nem találtam meg a pályázati kiírást. 
Aztán jött a hír, hogy a kormány társadalmi 
vitára küldte a tervezetet és a sok, javító 
szándékú észrevétel beépítése bizony idő-
igényes. A június eleji indulás idejét el is tol-
ták későbbre, és csak annyit olvashattunk, 
hogy a kormány rövidesen dönt a feltéte-
lekről. Közben pedig minden sajtóorgánum 
elkezdte startgépbe szorítani a vállalkozó 
szellemű lakosokat, hogy óriási lesz a tüle-
kedés, keresni kell kivitelezőt, mert anyag 
ugyan van bőviben, de a felkészült szakipa-
ros lesz a szűk keresztmetszet. 

Az építőanyagot forgalmazó cégek is be-
indultak, kedvezményes sikerdíjjal sürgették 
a partneri szerződés megkötését, a lehetősé-
gek korlátozott voltával, a kapacitáshiány ré-
mének vizionálásával riogattak és verseny 
hirdettek az első 10 jelentkezőnek. 

A kormány végül döntött és öt nappal a 
bejelentett indulás előtt meg is jelent a ki-
írás. Az segített kicsit, hogy a pályázatok 
között első helyre került a hőn áhított új-
szülött, de az előkészítéshez szükséges 

okiratok és táblázatok láttán a laikus, jó 
szándékú, a kihívást elfogadó átlagember 
a fejéhez kapott. Munkáltatói igazolás 
rendben, 0-ás NAV-os jövedelmigazolás 
rendben, az utolsó három banki folyó-
számla kivonat könnyen letölthető, friss 
tulajdoni lap lekérhető, kivitelező meg-
van, rá is ér, építőanyagot könnyű besze-
rezni, ráadásul a tervezett szigetelőanyag 
szerepel a kiírásban.  

Az első probléma az energetikai tanú-
sítvány lehetett volna, de előző évben, egy 
kiváló szakember bevonásával, más okból 
ugyan, de megtörtént a ház felmérése. Az 
alkalmazni tervezett anyag ismeretében 
csak frissíteni kellett a számokat és ki is 
jött a kiírásban szereplő minimálisan el-
várt 30%-os megtakarításhoz képest a 
közel 50%-os eredmény. A hiteles tanúsít-
vány fényképekkel dokumentált, a laikus 
számára hieroglifák halmazának tűnő 50 
oldalas jegyzet, ami már komoly előnnyel 
kecsegtet, ehhez képest a tervezet a be-
építéssel csupán 11 oldal, de ez is megvan. 

A kiírás megkívánja a milliós önrészt, 
amit naíva primadonnaként, a drágulás-
tól tartva, a kiírásnak megfelelő minőség-
ben és mennyiségben meg is vásároltam 
és deponáltam a kivitelezés helyszínén. 

Nem kellett volna. Így nem ér! A józan 
ész nem kap helyet a történetben. Hova a 
sietség? Még nincs meg a kiírás, a feltéte-
lek változhatnak, a benyújtás után lehet 
hiánypótlásra visszadobott részlet, ha 
minden rendben, jöhet az elbírálás, a fel-
tételek megszabása, a pénzügyi keretek 
felállítása a kiírás és a lehetőségek tükré-
ben, a szerződéskötés, és ez így zusam-
men eltart pár hónapig és ha szerencsénk 
van az ősz folyamán hozzá is kezdhetünk 
a másfél-két hónapig tartó munkához. 

Ha nagyon akarom és a helyi építő-
anyag-kereskedés kellően rokonszenvez 
velem, visszárúztathatnám a megvásárolt 
és teljes egészében ki is fizetett szigetelő 
anyagot, és kérhetnék számlát egy későbbi 
időpontra, de a készülődés végső szaka-
szában ez már erősen kedvemet szegte. 

Az egész akció akadozva indult, mert már 
elmúltam 75 éves, a feleségem a kölcsön le-
jártának tervezett időpontjában éppen be-
töltötte volna ezt a korlátként beépített 
korhatárt, ezért a ház tényleges tulajdono-
sát, az egyébként máshol élő fiunkat is be 
kellett volna vonni adóstársként, ami igazán 
nem jelentett volna leküzdhetetlen akadályt. 

És itt belépett egy újabb, eddig nem tár-
gyalt feltétel. Ez számomra, rutin nélküli ál-
lampolgárként, akinek a 90-es években 
volt utoljára kölcsönnel kapcsolatos szer-

ződése, de az idő ezt annyira megszépíti, 
hogy ma már kellemes és könnyen vállal-
ható emlékként él bennünk, szóval a ked-
ves ügyintéző elmondta, hogy a szerződés 
a bankjuk és köztem egy magánmegálla-
podás, azzal nekem el kell mennem egy köz-
jegyzőhöz és okiratot kell szerkesztessek. 
A hozzáértő olvasó itt bólint, hiszen köl-
csönfelvételeknél évtizedek óta ez a ter-
mészetes. Csakhogy a temérdek, felesle  
gesnek tűnő feltétel között erről sehol 
egyetlen szót sem ejtett a pályázat. 

Hiába él mellettem jogvégzett társam, 
ez a próbálkozás az én privát vállalásom, 
mit vállalás, harc, precizitást, anyagi és 
szellemi áldozatot követelő lázadás. Az 
élettől elrugaszkodott bürokrácia és a 
józan ész küzdelme. És hiába az eddigi ri-
gorózus, hetek óta tartó előkészítő munka, 
nálam ezen a ponton elszakadt a cérna. 
A célegyenesben adtam fel. Asztalomon 
tornyosulnak a kitöltött és még kitöltésre 
váró dokumentumok, az aktualizált iga-
zolások, tervek és számlák, a pályázatra 
nem fogom benyújtani azokat. 

Csalódottságomat szerencsére nem 
nyomban, szavakba öntve zúdítottam a 
nagyon kedves és segítőkész ügyintéző 
nyakába, hanem másnap szó szerint az 
alábbi levelet küldtem neki, megkö-
szönve eddigi közreműködését.  

Egy eszement, szervezetlen, folyama-
tosan késésben lévő, korrupt rendszer 
újabb kényszerpályája nálam elszakí-
totta a cérnát. A felesleges és pénzrabló 
újabb ötlet nem egyezik az értékren-
demmel, értelmetlensége miatt még a 
lehetőségét is visszautasítom. 

A történethez még hozzátartozik, hogy 
a július 1-je reggelén, a média által vizio-
nált tömeges jelentkezés demonstrálására 
a helyi bankfiók elé kivonult az egyik tv 
stábja, hogy körkapcsolásban tudósítsa-
nak a sikerrel beharangozott akció ferge-
teges indulásáról. Azon a hétfőn senki 
nem kívánt pályázatot benyújtani sem 
helyben, sem sehol. A hét utolsó munka-
napján jöttem haza szabadságról és ér-
deklődtem az eddigi történésekről, hogy 
érdemes-e még komolyan foglalkoznom 
a dologgal, nem fogyott-e már el a támo-
gatásra szánt összeg? Addig városunkban 
egyetlen pályázat sem került beadásra. 

Az akció az év végéig tart. Sokan lesz-
nek, akik megfelelő időt és szakértelmet 
ráfordítva eredményesen fognak tudni 
pályázni és okosan fel is használják az 
így kapott összeget. De mire volt jó ez az 
értelmetlen siettetés, a lelki zsarolás? 

Mohai Imre 

Energiahatékonyság, pályázat, privát kesergő
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Halmos Endre civilben közgazdász (gaz-
dálkodási és menedzsment), szabadidejé-
ben három gyermek boldog édesapjaként 
fényképezőgéppel a kezében járja a termé-
szetet. Fényképei különlegesek, nemcsak 
szépek, hanem egyben bepillantást en-
gednek a makró világ meseszerű rejtelme-
ibe. Természetfotóit az évek során számos 
elismeréssel és díjjal jutalmazták. Veres-
egyházon az Önkormányzat által kiírt „Pil-
lanat Varázsa Veresegyház képekben 2022” 
című – az egész éven átívelő – fotópályázat 
„Természet és táj” kategóriába beadott mun-
káit a zsűri a legjobbak között díjazta. Mak-
ró felvételeivel, az „Imádkozó” és a „Marsjá-
ró” című alkotásaival I. helyezést ért el.  

A DaDalia Galéria vizuális alkotásokkal 
foglalkozó egyesület, már tíz éve szervezi az 
alkotóközösség kiállításait, fotópályázatok 
kiírását, rendezését és szakmai összejövete-
lek szervezését. 2024-ben a IX. természet-
fotó pályázat „B” makrófotók kategóriában 
Endre a „Farkasszem” című munkájával III. 
helyezést ért el, továbbá az egyesület kiállí-
tásra öt pályázati anyagát fogadta el.   

Az idén nem a tőle „megszokott fotográfi-
ával” jelentkezett a XLI. MAFOSZ Szalon (Ma-
gyar Fotóművészeti Alkotó csopor tok Orszá - 
gos Szövetsége) által meghirdetett pályá-
zatra, ahol a negyven alkotóközösség (fotó-
klub) anyagából 923 kép közül a „Bezártság” 
című (Rákosmenti Fotóklub által benevezett) 

fényképével elnyerte a III. helyet. Különleges 
ez a kép, mert mindenképpen elgondolkod-
tatja az embert. Elképzelést ébreszt, mint 
ahogy a cím is találóan sejteti: „Bezártság”. 
Bezárjuk önma gunkat a való világ elől! Ki vi-
seli el ezt a bezártságot? Az, aki „jóban van 
önmagával”, mivel „össze van zárva saját 
magával”. Jó példa erre a koronavírus-jár-
vány, a pandémia bezártsága. So kan nem 
tudták jól elviselni a szabadság korlátozását, 
a bezártságnak ezt a formáját. A bezártság 
mindenképpen figyelmeztetés mindannyi-
unk szá mára, hogy nem jó úton járunk, vál-
toztatni kell! A szemlélőben számos hasonló 
gondolatot ébreszthet Halmos End re díj-
nyertes fotográfiája. 

Az ország egyik legrangosabb természet-
fotó pályázatára, a Varázslatos Magyarország 
2023-as évadjának díjátadó jára Endre is 
meghívót kapott. A pályázati évad kilenc hó-
napig tartott, minden hónapban több kate-
góriában lehetett pályázni havonta hét fotó 
beadásával. A képeket a szakmai zsűri ha-
vonta értékelte. A legjobb hét hónap munkái 
számítottak be a végső ranglistába. Egyé-
nenként összesen negyvenkilenc pályázati 
fényképre kapott összesített pontszám adta 
ki a pályázók közötti sorrendet. Endre, a „Va-
rázslatos Magyarország egyéb állatai” pályá-
 zati kategóriában beadott fotográfiáival I. 
helyezést ért el. A fotópályázat éves ranglis-
táján – az ötven elismert között – a IX. helyen 
végzett. A nagyszabású díjátadó ünnepségre 
és kiállítás megnyitóra 2024. április 5-én a 
Magyar Nemzeti Múzeum Dísztermében ke-
rült sor. A rendezvényen több száz termé-
szetfotós, termé szet védelmi szakember és 
intézmény, továbbá természetbarát gyűlt 
össze, hogy együtt ünnepeljenek. A rangos 
eseményt a Magyar Nemzeti Múzeum fő-
igazgató-helyettese, dr. Tomka Gábor nyi-
totta meg, a jelenlévőket az Agrárminisz - 
 térium részéről Balczó Bertalan természet-
védelemért felelős helyettes államtitkár kö-
szöntötte. Az est házigazdája Gundel Takács 
Gábor volt. A pályázat legszebb képeiből a 
Varázslatos Magyarország egy igényes fotó-
albumot adott ki, valamint a kiállításra zsűri-
zett alkotásokat tárlaton mutatja be az ország 
több rangos kiállítóhelyén. 

Halmos Endre egy korábbi beszélge-
tésünk során a következőket mondta: 
„A fényképezés nekem egy hobbi, szenve-
dély, szabadság, nem tartom magam hiva-
tásos fotósnak, nem vagyok fotóművész. 
Egyszerűen szeretem megmutatni a világot, 
ahogy én látom az objektíven keresztül.”  

Gratulálunk az elért eredményeihez! 
Veréb József 

Halmos Endre természetfotós 

Egy különleges fotográfia a Bezártság, a MAFOSZ Szalon pályázatán III. helyen végzett

„Az egyik legszebb dolog a fotográfiában, 
hogy a képek üzenetet hordoznak, jelen 
esetben a természet üzenetét.” 

(Litauszki Tibor természetfotós)

Fotó: Veréb József

DaDalia Galéria Fotóköre Egyesület: https://dadaliagaleria.hu/album/IX_termeszet/ 
MAFOSZ Szalon eredménye:  https://www.mafosz.hu/mafosz-szalonok/xli-szalon-2024.html 
Varázslatos Magyarország 2023 díjátadó: https://www.youtube.com/watch?v=jSV_i3Binzk 

HALMOS ENDRE 
természetfotós 
 

1980-ban Pécs városában született 
1999-ben érettségizett a pécsi Leőwey Klára 
Gimnáziumban 
2004-ben a Pécsi Tudományegyetem 
Közgazdaságtudományi Kar gazdálkodási 
és menedzsment szakon diplomázott 
2004-ben Budapesten IT tanácsadóként 
munkát vállalt  
2011-ben családjával Budapestről Veresegy-
házra költözött 
Három gyermek édesapja 

Halmos Endre természetfotós 
 

„A fényképezés számomra 
maga a szabadság”

Közélet
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Számtalan szakíró próbált választ adni 
arra, hogy ezek az alkotók magyarnak te-
kinthetők-e, vagy csak magyar szárma-
zásúaknak tarthatjuk őket, hiszen érvé-
nyesülésüknek alapfeltétele éppen az 
volt, hogy elhagyják az országot. Mások 
kiemelték, hogy az itthoniak között leg-
alább annyi az izgalmas tehetség, mint az 
emigránsok között.  

A könyv olvasmányos stílusával, képi 
illusztrációival úgy mutatja be a magyar 
fotográfia 150 éves történetét, hogy szak-
mabeli és laikus számára is egyaránt ér-
dekes, értékes mű. Éppen a valóság 
minden korábbinál hitelesebb ábrázo-
lása adta a fotográfia legnagyobb erejét. 
Ez ugyanis olyan lehetőségeket kínált, 
amelyet a kor neves festői közül sokan 
meg is ragadtak. Belőlük lettek legha-
marabb az új módszer professzionális al-
kalmazói: Barabás Miklós és Borsos 
József például portréfényképező műter-
met tartott fenn Pest-Budán, Munkácsy 
pedig a vázlatkészítés körülményes fel-
adatát váltotta ki általa.  

Számomra különösen érdekes volt, 
hogy Péntek Orsolya az ismert fotómű-
vészek mellett a nagyközönség által sok-
szor alig ismert művésznőknek is méltó 
teret ad. Látásmódjukban ugyanis való-
ban van valami közös, a nőiesség.  Ide 
sorolható Máté Olga és későbbi tanítvá-
nya, Ergy Landau, illetve Nora Dumas, 
Ylla és végül Besnyő Éva. Kivétel Kálmán 
Kata, akire, bár érzékeny szemű szocio-
fotós volt, egészen más látásmód volt jel-
lemző. A Mautner néven született Máté 
Olga a portréfestészet festőies irányzatá-
nak képviselője volt, képeit egyszerre jel-
lemzi az élethű ábrázolás és a festői 
lágyság. Sikerére jellemző, hogy első ké-
pének Az Amatőrben való 1910-es meg-
jelentetését követően szinte azonnal 
berobbant a budapesti kulturális életbe, 
sőt az évtized elejére hamarosan nem-
zetközi ismertségre is szert tett. Magyar 
és nemzetközi folyóiratokban is publi-
kált, díjakat nyert, kiállításokon szerepelt, 
a hazai kulturális élet nagyjait is meg-
örökítette: Balázs Bélát, Kaffka Margitot, 
Lechner Ödönt, Babits Mihályt, Rippl-

Rónai Józsefet. Portréit a lágyság, „női-
esség” jellemzi, míg műteremben ké-
szült, allegorikus, bibliai jeleneteket 
ábrázoló fotói inkább festői hatásúak, 
csendéletei 
pedig „az új 
tárgyilagos-
ság hatását 
m u t a t j á k ” ,  
csakúgy, mint 
reklámfotói.  
Teljesen elfe-
ledve halt meg 
1961-ben. 

A kötet sze-
rint Máté Olgát, 
akinek finom, 
nőiesen érzé-
keny, festőies 
stí lusa unikális a 
hazai fotográfia 
történetében, pa-
radox módon ép -
pen ezért illeti 
meg a mainál előkelőbb hely, mert annak 
idején a neves szakíró, Hevesy Iván kiírta 
a sorból. Hevesy jelentős szerepet játszott 
Máté Olga későbbi mellőzöttségében.  

Egy másik alkotó, Kálmán Kata szoci-
ofotós épp a kritikusnak köszönhette, 
hogy végül a fotográfusi pályát válasz-
totta. A trianoni döntést követően a Fel-
vidékről a mai Magyarország területére 
áttelepült alkotónő ugyanis alig húszé-
vesen feleségül ment a kor legismertebb 
szakírójának számító Hevesyhez, aki ta-
nára volt a Madzsar iskolában és az ő ta-
nácsára kezdett el fényképezni a 
harmincas években. Egyik leghíresebb 
képét, a Kenyérevő gyermeket 1932-ben 
készítette, amely 1932-ben megjelent Né-
metországban, ahol a kommunista párt 
választási plakátjára került. A társadalom 
mélyrétegeit, munkásokat, parasztokat, 
és rendkívüli sorsokat ábrázoló képeit a 
szociográfiák közé sorolják, s ezzel olyan 
alkotók közé emelkedett, mint Móricz 
Zsigmond, Illyés Gyula, Nagy Lajos vagy 
Féja Géza. Móriczot egyébként olyany-
nyira megérintették Kálmán fotói, hogy 
elvállalta az album előszavának megírá-

sát is, országosan ismertté téve ezzel a 
könyvet. Kálmán Kata művészként nem 
profitált női mivoltából, míg Máté Olga 
felvételein, témaválasztásában, gyer-
mekfotóinak stílusában érezhető a női 
látásmód nyoma.  

A könyv által bemutatott alkotónők 
közül Besnyő Éva futotta be a legkülönö-

sebb pályát. Budapesten 
a Robert Capaként hí-
ressé vált Friedmann 
Endre szomszédja volt.  
Éva jómódú polgárcsa-
ládból származott, bár 
kamaszkora óta fény-
képezett, de eleinte 
csak saját szórakozta-
tására, nem tartotta 
művészetnek. Később 
nagybátyja unszolá-
sára Pécsi Józsefnél 
tanult, már professzi-
onális fotós vált be-
lőle. Hamar rátalált a 
szociofotó műfajára. 
1930-ban Berlinben 
egy reklámstúdió-
ban kapott munkát, 

majd a nácizmus elől Hollandiába költö-
zött, ahol műtermet tartott fenn Amsz-
terdamban, John Fernhout holland 
operatőr férjével Budapestre is hazaláto-
gatott. Gyermekei születése miatt a 
negyvenes években időlegesen abba-
hagyta a fotózást, amit csak a hetvenes 
években folytatott tovább. Ekkor készí-
tett fotósorozatot a női foglalkozásokról. 

A magyar fotó 1840-1989 összefoglaló 
jellege révén a téma alapművévé vált, 
amely a jövőben megkerülhetetlen lesz 
minden fotózás iránt érdeklődő számára.  
A művészek munkásságát áttekintve, a 
könyvet végiglapozva senkinek nem 
maradhat kétsége afelől, hogy akár itt-
hon, akár külföldön váltak híressé, a fo-
tográfusok mindegyike a magyarok 
teljesítményét dicséri. Ezzel jelentős 
mértékben hozzájárultak a fényképészet 
fejlődéséhez, s elévülhetetlen érdemeket 
szereztek az embert körülvevő világ 
megörökítésében. És a fotózás története 
még korántsem ért véget, hiszen, ahogy 
Rejtő Jenő megfogalmazta: „Kit érdekel 
manapság, amit írnak? A kor nyelve a 
fotó.” 

Rimai S. Éva

„Én soha nem dokumentálok, hanem értel-
mezek a képeimmel. (…) Azt értelmezem, 
amit egy adott pillanatban érzek. Nem azt ér-
telmezem, amit látok, hanem amit érzek.” 

(André Kertész)

Könyvajánló 

Péntek Orsolya: 
A magyar fotó 1840-1989 

A magyar fotográfia történetét olvasva igazán büszkék lehetünk arra, 
hogy hírességeket adtunk a világnak, mint például André Kertész, Brassai, 

Robert Capa, Moholy-Nagy László, Lucien Hervé vagy Munkácsi Márton. 
Péntek Orsolya képzőművész és író képes albumában átfogóan bemutatja 
a képrögzítés fejlődését a dagerrotípiától a digitális fotózás megjelenéséig 

és e művészet magyar és egyes erdélyi kiválóságait. 
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Hogyan élted meg kezdetekben a vál-
tozást, a „más világot”? 
Naiv kislány voltam, mindenképp táncol-
ni akartam, úgy gondoltam, hogy a tudás, 
melyet magammal hoztam, elég lesz a 
továbbiakra. Ezért gimnáziumi érettségit 
követően kétszer is jelentkeztem a Magyar 
Táncművészeti Főiskolára, de nem sikerült 
bekerülnöm. Munkát vállaltam, hogy meg 
tudjak élni. A kezdetekben több helyen is 
dolgoztam. Voltam rámafeltűző egy szö-
vőgyárban, óvodai dadus, végül nyolc 
éven át könyvtáros az ELTE Természettu-
dományi Karon.   
Huszonhat évesen Veresegyházon új ott-
honra leltem, itt született meg a második 
gyermekem, és itt teljesedett ki az életem, 
azóta is itt élek. Főállású munkaviszony 
mellet OKJ képesítéssel elkezdtem moz-
gáskultúrával, táncoktatással foglalkozni, 
majd megalapítottam a Veresi Balett mű-
vészeti csoportot, mert a tánc iránti vá-
gyam továbbra is bennem élt. Gyerekeket, 
fiatalokat oktatok a mozgáskultúra, a 
tánc, a balettművészet szeretetére.   
Tizenhárom éve került színpadra az első 
látványos előadásotok a Diótörő. Idő-
közben kisebb megszakításokkal évről 
évre újabb mesebalettel megörvendez-

tettétek meg a közönséget. Mi volt az oka 
az előadások pár éves kimaradásának?  
Voltak nehézségek, mint például a szín-
házterem leterheltsége, egészségügyi prob-
lémák és végül a koronavírus-járvány be-
zártsága. Így a pandémia idején két évet csú-
szott a Csipkerózsika bemutatója. Ennek el-
lenére nem állt le az élet, kihasználtuk a le-
hetőségeket a gyerekek továbbképzésére, 
több alkalommal felléptünk városunk ren-
dezvényein, egy alkalommal versenyre 
mentünk Budapestre és vendégszerepel-
tünk Szlovákiában. A Farnad-i szereplésünk 
élménye a mai napig is elevenen él az em-
lékezetemben, nemcsak azért, mert ez volt 
a Veresi Balett első külföldi fellépése, hanem 
megható volt az ott élő, többségben magyar 
ajkú lakosság részéről megnyilvánuló ked-
ves, bensőséges fogadtatás. A gyerekek 
előadása méltán nagy sikert aratott, a tele-
pülés lakossága folyamatosan dicsérte a tán-
cosokat, ügyességüket, kecsességüket. 
Végtelenül büszke voltam a kis balerináimra. 
A közel másfél évtized alatt több száz 
növendék került ki a kezed alól. Mit 
tudsz a további sorsukról? 
Szárnyra keltek. Többen választották hi-
vatásul a táncot. Nem tudok mindenkit fel-
sorolni, de például Gerhát Laura, aki ti-

zenkét éve a Diótörő című produkciónk-
ban Rózsa Tündérként mutatkozott be, a 
Győri Tánc- és Képzőművészeti Iskolában 
folytatta tanulmányait, majd innen egye-
nesen a Magyar Táncművészeti Egye-
temre felvételizett, ahol 2022-ben szerzett 
diplomát. Mindenképpen megemlíteném: 
Hován Blanka, Kerékgyártó Zita, Szabó 
Kata, Lesták Linda és Gelb Nikolett volt ta-
nítványaimat, akik szintén a tánc világá-
ban folytatták az útjukat. Nagyon büszke 
vagyok a lányokra, a szorgalmukra és a ki-
tartásukra, arra, hogy én lehettem az első 
tanáruk. Nagyon jó érzés velük találkozni. 
A múltkor odajött hozzám egy csinos fia-
tal nő, átölelt és azt monda: Andi néni, te 
semmit nem változtál. Ez nem egyedi 
eset, időről időre megismétlődik. 
Hogyan értékeled az eltelt évek munkáját? 
Mindig a tánc volt a vágyam, és a nagy 
család. Anyukám szokta mondani: édes-
lányom, neked több száz gyereked van. 
Mivel nemcsak a fiatalokkal foglalkozom, 
hanem rendszeresen tartok női tornát is, 
az állandó munkám mellett mindez kitölti 
a mindennapjaimat. A balett foglalkozá-
sok során mindig kell, hogy legyen pro-
duktum, mert ha nem, akkor a gyerekek 
elmennek. Nálam minden növendék le-
hetőséget kap, hogy közönség előtt szín-
padra kerüljön. Hogyan értékelem a mun-
kámat? Ha el kellene számolnom „odafent”, 
azt mondanám: én megálltam a helyemet.   
Az elkövetkezőkre milyen terveid vannak? 
2025-re az elképzelésem Csajkovszkij Di-
ótörő című balettjének ismételt színrevi-
tele. Nehéz feladat lesz, de megbirkó-

Arcok a városból – Takács Andrea táncpedagógus 
 

„Nekem több száz gyerekem van” 
Takács Andrea Erdélyben, egy hangulatos városban, Zilahon született. 

Szülei korán felfigyeltek az örökké mozgó kislány tánc iránti szeretetére, 
és már óvodás korától kezdve balett foglalkozásokra járatták. Innen egyenes út 

vezetett a Kolozsvári Balett Művészeti Iskolába. Ezt követően életének 
egy rendkívüli időszakát a hadsereg Zilah tánckarában élte meg, melyre 

Andrea a következőképpen emlékezett vissza: „Szép, élményekben gazdag 
évek voltak, amikor része voltam a tűznek és a pörgésnek.” 

Az 1989-es romániai forradalom erőszakos eseményei, brutalitása félelemmel 
vegyes érzésekkel töltötte el a fiatal lányt. Tizenhat éves korában, 

a rendszerváltás után édesanyjával átlépték a határt. Elmondása szerint: 
itt Magyarországon egy eddig ismeretlen, más világba érkeztek. 

Takács Andreával, a Veresi Balett tánckarvezető-koreográfusával beszélgettünk. 

„A Veresi Balett már fogalom az itt élők kö-
rében. A gyerekek első fellépésére ki ne em-
lékezne. 2011-ben mutatták be a Diótörő 
című mesebalettjukat, majd sorra követ-
keztek évente a gyönyörűen koreografált to-
vábbi előadások: a Szilfid és az Állatok far-
sangja, a Tizenkét eltáncolt cipellő, a Kará-
csony éjjelén és 2015-ben a Jégkirálynő 
című produkciójuk.” (Veresi Krónika 2018.)  

Takács Andrea

Fotók: Veréb József

Hamupipőke – bemutató 2024. (Címszerepben: Lepsényi Simon Maja)
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zunk vele. A történet ugyanaz, de mégis 
más, új szereplők és balerinák a színpa-
don. Van egy régi álmom: saját ötlet alap-
ján koreografált történet Karibi nyár Ve-
resen címmel. Elképzelésem szerint tó-
parti előadásként részben a homokos 
parton, továbbá víziszínpadon kerülne 
megvalósításra, egy háttérben horgony-
zó kalózhajó társaságában.  
Ha újra kezdhetném az életem, akkor is a 
tánc és a balett töltené ki, de egy komoly 
balettiskolát alapítanék, neves oktatókkal 
és csodás balerinákkal. 
2024. április 13-án volt a Hamupipőke 
klasszikus történetének mesebalett vál-
tozatának gálaelőadása a veresegyházi 
Váci Mihály Művelődési Központ szín-
háztermében. Felülmúlhatatlan él-
ményben volt része a közönségnek a telt-
házas előadáson. Pergő ritmusú, lát-
ványgazdag műsor egy varázslatos vi-
lágban. Takács Andrea tánckarvezető, aki 
egyben koreográfusa és tánctanára is a 
kis balerináknak, egy alkalommal a kö-
vetkezőket nyilatkozta a Veresi Króni-
kának: „A gyerekek a mozgatói az ese-
ményeknek, én csak végrehajtó vagyok a 
történések sodrában. A szülők nélkül gya-
korlatilag semmire se mennék, nélkülük 
nem lennének előadások, az anyukák és 
az apukák ott működnek közre, ahol éppen 
a legnagyobb szükség van rájuk.” S ez 
most sem volt másképp. Andrea ismét 
magasra emelte a lécet, szívvel, akarat-
tal, tudással és sok szeretettel. 

Veréb József 

Közélet

TAKÁCS ANDREA 
táncpedagógus 
 

1973-ban Zilah városban (Románia) született 
1982–1987 a Kolozsvári Balett Művészeti 
Iskola növendéke 
1987–1989 a Román Néphadsereg Művész-
együttesének Zilah tánckar tagja 
1989-ben édesanyjával átjöttek Magyaror-
szágra 
1989-1994 Felnőttek Kispesti Iskolája 
(gimnázium 1-4 évfolyam) 
1994-ben érettségizett 
1999-ben Veresegyházra költözött 
2003-2005 Fitness Akadémia OKJ képzés 
Két felnőttkorú gyerek (Adél és Dániel) 
édesanyja 

MUNKAHELYEI: 
1990–1998 az ELTE TTK Fizika Tanszék 
(könyvtáros) 
1999–2000 Pharmavit Gyógyszer- és Élel-
miszeripari Kft. 
2003–2006 között a Juko Építőipari és 
Szolgáltató Kft.  
2005-től szabadfoglalkozású táncpedagó-
gus-gyermekmozgásfejlesztő-sportoktató 
2006-tól Váci Mihály Művelődési Központ 

VERESI BALETT SZÍNHÁZI ELŐADÁSAI: 
Diótörő című mesebalett – 2011 
Szilfid és az Állatok farsangja – 2012 
Tizenkét eltáncolt cipellő – 2013, 2019 
Karácsony éjjelén – 2014 
Jégkirálynő – 2015 
Atlantisz – 2018 
Csipkerózsika – 2022 
Mary Poppins – 2023 
Hamupipőke – 2024    

VENDÉGSZEREPLÉSEK: 
Csomor Vlasta Farnad (Szlovákia) – 2017 

KITÜNTETÉSEK, ELISMERÉSEK: 
Polgármesteri elismerés – Veresegyház 2014 
Sejtes Vendel Közművelődési Díj – Veres-
egyház 2020

VERESI BALETT elérhetősége 
 

https://www.facebook.com/veresi.balett 
veresibalett1@gmail.com 
Telefon: 06 20 348 8491

Mary Poppins – bemutató 2023. (Címszerepben: Lepsényi Simon Maja és Takács Kata)

Mary Poppins – Takács Kata és Lepsényi 
Simon Maja

Hamupipőke – Lepsényi Simon Maja
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Az Ifjú versenygyőztesek hangversenye a 
fiatal zenészektől nagy fokú koncentrációt 
igényelt, hiszen az összhang érdekében 
saját játékukon kívül a zenekarra és a 
karmesterre is figyelniük kellett. A Zuglói 
Filharmónia 2020 decemberétől új névvel 
szerepel a hazai koncertéletben: Szent Ist-
ván Filharmonikusok. A 70 éves múltra 
visszatekintő szimfonikus zenekar ér-
tékteremtő és ifjúságnevelő munkájának 
elismeréseként 2000-ben a Magyar Örök-
ség-díjat kapta, 2011 és 2017 között pedig 
folyamatosan elnyerték a Nemzeti Ifjúsági 
Zenekar címet.  

A veresegyházi csellista, Sütő Illés 2013-
ban született Budapesten, ő volt a hang-
verseny legfiatalabb résztvevője. Zenész 
család gyermeke, édesapja klarinétmű-
vész, édesanyja operaénekes. Zenei tanul-
mányait Portugáliában kezdte hat évesen 
hegedűn, azonban két év után rájött, hogy 
az ő hangszere igazából a cselló, a hang-
szerválasztása ekkortól már tudatossá vált. 
A budapesti Tóth Aladár Zeneiskolában 
Falvainé Kovalcsik Editnél kezdte cselló 
tanulmányait, két éve Dávid Krisztina csel-
lómű vész a mestere. A fiatal csellistától két 
művet is hallhatott a közönség, egy szóló 
produkciót és a 14 éves Dóczi Vendellel 
egy kettős cselló versenyt adott elő. 

A műsoron az alábbi művek és fiatal 
előadók szerepeltek: 1. Handel: B-dúr 
hárfaverseny I. tétel – Rodriguez Sofia – 
hárfa 2. Handel: B-dúr hárfaverseny III. 
tétel Vajda Denejra – hárfa 3. Mendels-
sohn: Dal szöveg nélkül op. 109 Dóczi 
Vendel  – cselló 4. Popper: Gnómok tánca 
– Sütő Illés – cselló 5. Beethoven – C-dúr 
verseny I. tétel Gűth Máté – zongora 6. Vi-
valdi: e-moll Fagottverseny RV484 Szöl-
lősy Szellő – fagott 7. Vivaldi g-moll cselló 
kettős verseny II. tétel Adagio Dóczi Ven-
del és Sütő Illés – cselló 8. Strauss – I. 
Kürtverseny Eredics Marcell – kürt.  

A kotta nélkül játszó fiatalok olyan 
magas szintű produkciókat adtak elő, 
amelyek felnőtt művészeknek is dicsé-
retükre vált volna.  

Több fiatal zenész családból származik, 
így felmerült bennem a zenei tehetség 

örökölhetőségének kérdése, amelyet tu-
dósok családfakutatással próbáltak meg-
válaszolni. A Couperin, a Strauss vagy a 
magyar Erkel család mellett a Bach csa-
ládé a legtöbbet kutatott családfa, amely-
nek tizenegy generációjában több mint 
hatvan hivatásos muzsikus volt Czeizel 

Endre kutatása szerint. Varró Margit zon-
goraművész az adottságoknak döntő fon-
tosságot tulajdonított. Éles különbséget 
tett a szorgalmas gyakorlás eredménye-
képpen virtuóz előadókká válók és a va-
lódi művészi teljesítményt nyújtók között.  

Gordon szerint a zenei tehetség alapja 
a veleszületett potenciál, amely egyben 
„plafont” is jelent: ennél magasabb telje-
sítmény a leggondosabb fejlesztés hatá-
sára sem várható. A fentiektől gyökeresen 
eltér Kodály álláspontja. Észre kell azon-
ban vennünk, hogy Kodályt nem a zenei 
tehetség fejlesztése foglalkoztatta. „Le-
gyen a zene mindenkié!” – foglalta össze 
hitvallását, és eszményéhez híven inkább 
a zenei nevelés korlátlan lehetőségeit 
hangsúlyozta. Bízom benne, hogy ezek a 
kimagaslóan tehetséges, szorgalmas fia-
talok még tovább fejlesztve tudásukat 
megtalálják helyüket és megbecsülésü-
ket a hazai zene világában.  

Gratulálunk Illés, büszkék vagyunk 
rád! 

Rimai S. Éva

I�ú zenei versenygyőztesek jutalomhangversenye 
a Pesti Vigadóban 

Ragyogóan tehetséges fiatalok zenei koncertjének voltam részese 2024. június 25-én, amely nyolcadik alkalommal, 
a Magyar Művészeti Akadémia és a Szent István Filharmonikusok összefogásával jött létre. 

A 18 év alatti fiatal tehetségek, többszörös ifjú versenygyőztesek ingyenes jutalomhangversenyére került sor 
a Pesti Vigadó dísztermében. Korábbi számunkban hírt adtunk a Veresegyházon élő 11 éves fiatal zenei tehetségről, 

a csellista Sütő Illésről, akit most – társaival együtt – olyan megtiszteltetés ért, hogy szólistaként hatvanfős szimfonikus 
zenekari kísérettel mutathatták be zenei felkészültségüket a több mint kétszázfős nagyközönség előtt. 

A karmester Dénes-Worowski Marcell, a műsorvezető Szolnoki Apollónia voltak. 

Kultúra

Fotók: Németh Szabolcs

„Mindenkiben van született tehetség, de 
csak kevesekben van elegendő szorgalom, 
kitartás és energia, és az emberbe nehéz is 
e tulajdonságokat belenevelni, hogy tényleg 
komoly tehetség legyen, vagyis azzá le-
gyen, ami: művekben és tettekben valósul-
jon meg.”                          (Friedrich Nietzsche)

Sütő Illés
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„A tánc a lélek érzéseit a test mozdulataival 
fejezi ki és méltó arra, hogy a zenéhez és a 
költészethez hasonló szerepet töltsön be.” 

(Cezare Negri) 

Interjú Hibó Józsefnével 

A Veresegyházi Hagyományőrző 
Népi Együttes fellépése Leccoban 

A Veresegyházi Hagyományőrző Népi Együttes 2024. június 16–20. között 
harmadszor vett részt a Blue Diamond Events által rendezett Nemzetközi Folklór 
Fesztiválon. A fesztiválnak Olaszország Lombardia tartományban Lecco városa 
adott otthont. A sikeres külföldi szereplés után az utazás élményeiről beszélgettem 

a delegáció egyik vezetőjével, Hibó Józsefné Irénkével. 

Van-e ennek a rendezvénynek hagyo-
mánya? 
A Comoi tó partján minden év júniusában 
rendezik a Fesztivált, ami nagyon sok 
érdeklődőt, turistát vonz.  
Milyen országok voltak még a meghí-
vottak között? 
A résztvevő országok Törökország, Bul-
gária, Románia, Olaszország/Szicilia vol-
tak, Magyarországot a Veresegyházi Ha-
gyományőrző Népi Együttes képviselte 36 
fővel. Tóth Judit művészeti vezetőnk új ko-
reográfiájával léptünk fel szabadtéri szín-
padon, amely nagy sikert aratott. 
Milyen segítséget, támogatást kapott az 
együttes a részvételhez? 
A csoport tagjai befizették az útiköltséget, 
melyhez a hiányzó összeget a veresegy-
házi önkormányzat kiegészítette, hogy el-
juthassunk és megmutathassuk visele-
tünket, táncainkat. A támogatást ezúton is 
köszönjük. 
Milyen volt a fesztivál hangulata? 
Szállásunk Assagoban volt, innen utaztunk 
a rendezvény helyszínére. A résztvevők 
találkoztak a vasútállomásnál és énekszó-
val, zászlókkal vonultak fel az utcákon, 
ahol a turisták tapsa kísért bennünket. 
A hangulat kifejezetten vidám volt. 
Voltak-e szabadidős programok? 
A vendéglátók hajókirándulást szerveztek 
a fellépőknek a Comoi tavon, ahol sajnos 
az időjárás nem volt kegyes hozzánk. 
Ennek ellenére csodálatos volt látni a tó 
partján épült villákat, köztük a Villa del Bal-
bianellot. Milánóban idegenvezetővel 
megtekintettük a Dómot, a Sforza kastélyt, 
a Vittorio Emanuele Galériát, ahol ma 

már a híres designer márkák üzletei lát-
hatóak, valamint a Milánói Scalát. Sok él-
ménnyel gazdagodva tértünk haza. 
Mikor és hol lesz a következő fellépése 
az együttesnek? 
Augusztusban a Csángó Fesztiválra megy 
az Együttes és 20-án a Dalmalom előadás 
lesz a Mézesvölgyi Nyár színpadán az Ur-
ban Verbunk Juniorral Tóth Judit kore-
ográfusunk rendezésében. Szeptember-
ben a Muharay Szövetség szervezésében 
a Szentendrei Skanzenben és a Vajdahu-
nyad várban szerepelünk. 
Várnak-e jelentkezőket az együttes soraiba? 
Várunk minden érdeklődőt, aki szereti a 
hagyományokat és aki nyitott azok őrzé-
se iránt. Ha régen táncolt, és az hiányzik 
neki, ha szívesen mozogna, de eddig 
nem találta meg a közösséget, akkor köz-

tünk a helye. Próbáink Veresegyházon 
minden héten szerdán az Innovációs 
Központban 19.00 órától vannak. 
Gratulálunk a Veresegyházi Hagyomá-
nyőrző Népi Együttesnek, hogy már nem 
csak a városunkban és hazánkban, ha-
nem határainkon túl is viszik városunk jó 
hírét és őrzik hagyományainkat. 

Rimai S. Éva 

Fotók: Szabóné Vank Erzsébet

Hibó Józsefné Irénke



Az egykori Petőfi Szálló és Vigadó épülete Horváth Mihály Gimnázium Szentesi Református Nagytemplom
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2024. május 25-én a Szentesi Bárdos La-
jos Vegyeskar meghívására a XXX. Egy-
házzenei Találkozóra a városi sportbusszal 
Csongrád vármegye harmadik legnépe-
sebb városába Szentesre indultunk. A 
hangverseny Bárdos Lajos születésének 
125. évfordulója alkalmából a szentesi 
Református Nagytemplomban került 
megrendezésre. Útközben Budapesten 
is megálltunk, ahol további kórustagok és 
közreműködők csatlakoztak hozzánk. 

Megérkezésünket követően „idegenve-
zetőnk” Herka Béla, a Szentesi Vendégsze-
retet Egyesület részéről ismertetőt tartott a 
város nevezetességeiről. Elsőként a Japán 
kertet és szobrait néztük meg, majd követ-
kezett a főtéren álló egykori Petőfi Szálló és 
Vigadó (Tóth József Színház és Vigadó) 
épülete. A magyaros-szecessziós stílusje-
gyeket viselő felújított műemléképület be-
járatánál két egész alakos dombormű állít 
emléket Petőfi Sándornak és Tóth József-
nek. A színházat Szentes jeles szülöttéről, 
Tóth József színészről nevezték el. A 372 
nézőt befogadó színházterem az épületen 
elvégzett teljes körű megújítást követően 
forgószínpaddal, zenekari árokkal, zsinór-
padlással, páholyokkal és professzionális 

színpad-, hang-, és fénytechnikával ren-
delkezik. Letagadhatatlanul igaz, mi bizony 
beültünk a páholyokba és innen élveztük 
a kiváló rálátást a színpadra.  

Sétával egybekötött városnézés volt ez, 
így láthattuk a város nevezetességeit. Pél-
dául: a középkori Szentesi Szent Anna 
római katolikus templomot, a város leg-
patinásabb oktatási intézményét a Horváth 
Mihály Gimnáziumot, a Széchenyi-liget ár-
nyas fáit és mókusait. Olyan volt ez a park, 
mint egy botanikus kert. A Kossuth téren, 
a város „szívében” áll a település egyik leg-
jelentősebb műemléképülete, a Reformá-
tus Nagytemplom. A kora klasszicista 
stílusban épült templom hatalmas, 3500 
fős befogadóképessége által Magyaror-
szág egyik legnagyobb, az Alföld leghosz-
szabb hajójú temploma. A beéneklés és az 
átöltözés a téren található Kiss Bálint Re-
formátus Általános Iskolában történt.  

A kórushangverseny 16 órakor dr. Brück-
ner Huba köszöntő beszédével vette kezde-
tét, majd következett a rendezvényre meg  - 
hívott négy kórus fellépése. A program sze-
rint mi voltunk a harmadikok. Bárdos Lajos 
műveivel indítottunk, de a repertoárunkban 
szerepeltek Antonio Lotti, Szokolay Sándor 

és Vavrinecz Béla szerzeményei. Nagyon 
tetszett a közönségnek Bárdos Lajos: Dicső-
ség légyen, Aeterne Rex és Szokolay Sándor: 
Mi Atyánk (Op. 152.) című művei. A kórusok 
előadását követően az „Összkar” által fel-
csendültek további Bárdos Lajos művek (Tá-
bortűznél, Erkel szózata, Istené az áldás – 
kánon), így ének hangunkkal szinte betöltöt-
tük a templom egész belső terét. Felemelő 
élmény volt ebben a magasztos környezet-
ben énekelni. A zárszót Szabó Zoltán Ferenc, 
Szentes város polgármestere mondta. 

Az esti programunk kedves vendéglá-
tással, köszöntő beszédekkel, közös ének-
léssel telt, nagyon jól éreztük magunkat. 
Éjfélt ütött az óra mire hazaértünk. Kö-
szönjük Veresegyház Város Önkormány-
zatának az utazás támogatását, és külön 
köszönjük Cservenka Aurél buszvezető-
nek a biztonságos és kellemes utat. 

Ferge Györgyné (Marika) 
kórustag elbeszélése alapján 

lejegyezte Veréb József 
A kórus elérhetősége: 

https://veresegyhazi-cantemus-korus.hu/

Élménybeszámoló 

Veresegyházi Cantemus Kórus 
Szentesen

„Az együttest az éneklés szeretete, alapító 
karnagyuk, Vadász Ágnes közösségterem-
tő személyisége, elhívatottsága tartotta, 
tartja össze mind a mai napig.” 

(Bencze Enikő kulturális manager)

„Uram, irgalmaz nekünk… 
fohász a békéért” 

VERESEGYHÁZI CANTEMUS KÓRUS 
műsora 

 

BÁRDOS LAJOS: 
• Missa Quarta, Kyrie, Agnus Dei 
• Rex clementissime (Üdvözlégy, nagy Király) 
• Dicsőség légyen, Aeterne Rex (Trónodhoz  
  lépünk) 
• Nyújtsd ki mennyből 
ANTONIO LOTTI: 
• Miserere mei Deus 
SZOKOLAY SÁNDOR:  
• Mi Atyánk (Op. 152.) 
VAVRINECZ BÉLA: 
• Magyarok Nagyasszonya (Boldog-
asszony Mise bevezető éneke) 

Vezényelt: Vadász Ágnes karnagy

Fotó: Cservenka Aurél

Fotók: internet
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Egészségünk

Jó stressz, rossz stressz?

A stressz szó hallatán a legtöbb ember ne-
gatív élményre gondol, amitől megfájdul 
a feje, összeszorul a gyomra, amitől minél 
gyorsabban meg kell szabadulni, mert 
nem egészséges és nem kellemes. 

Pedig a stressz szó eredendően „meg-
terhelést” jelent, aminek nem feltétlenül 
kell distresszt okoznia. A distressz az a 
stresszfajta, amelyet tartósan szorongás-
ként élünk meg, negatív stressznek is 
hívják más néven.  

Egy izgalmas akciófilm nézése, egy iz-
galmas sakkjátszma közben érzett vagy 
egy érettségi vizsgán megélt stresszt 
jónak tekinthetjük, és vannak igazán po-
zitívak is, mint a gyermekszületés vagy 
egy esküvő, amikor ugyanúgy össze tud 
„rándulni a gyomor” az izgatottságtól. 
Ezek azok a stresszforrások, amik nem 
okoznak kárt. Amikre az életben igenis 
szükség van, mert energiát ad és növeli 
az alkalmazkodóképességet, hiszen ad-
renalint termeltet. Nem ritka esetben 
pedig örömmel is jár.  

Gond akkor van, ha egy stresszforrás 
mindennapossá válik és nem jót, hanem 
rosszat hoz az életünkbe. Ilyen lehet pél-
dául a zsarnokoskodó, túlóráztató főnök, 
vagy alárendelt szerep a párkapcsolat-
ban, olyan élethelyzetek, amikor nem tud 
magáért kiállni valaki. Ezek azok, amik 
hosszú távon megbetegíthetnek, előbb 
lelkileg, majd testileg is.  

Az adrenalin és kortizol hormonterme-
lésére, mint minden más hormon terme-
lésére is szükség van, csupán a mérték 
és a tartósság nem mindegy.  

Ha túlzottan és tartósan stresszes 
életet él valaki, (tipikus magas vérnyo-

másos állapotok), elkerülhetetlenül meg 
kell tanulnia előbb-utóbb a stresszkeze-
lési technikákat, mint például légzés-
technikák, relaxáció, testgyakorlatok, 
természetben tartózkodás, elcsendese-
dés, befelé figyelés.  

Ha pedig valakinek nagyon egyhangú, 
stresszhiányos az élete (ez a ritkább eset), 
kereshet olyan pozitív „stresszforráso-
kat”, amik az oxigén és anyagcserét fo-
kozzák és örömet is tudnak okozni. Ilyen 
a sport, a saját kihívások és célkitűzések, 
amikben mindig egy picit a komfortzó-
nánkon túl tudunk teljesíteni. Ez nem-
csak egy egészséges keringést, de 
nagyobb önbecsülést is ad a sikerélmé-
nyek által. 

Bartalné Gönczi Erika 
természetgyógyász

Bartalné Gönczi Erika

Fekete László veresegyházi fényképész és felesége (középen) 
barátaikkal egy hangulatos kerthelyiségben, az 1950-es években. 

Fekete László közel ötven évig fényképezte Veresegyház népét 
(Forrás: Veresegyház Város Múzeum  - Szabóné Vank Erzsébet gyűjtése) 

MÚLTIDÉZŐ • Szabóné Vank Erzsébet gyűjteményéből



A rák, a szenvedélybetegségek, sőt majd 
minden krónikus betegség visszavezet-
hető a gyermekkori negatív élményekre 
és azok életünkre, viselkedésünkre és 
egészségünkre gyakorolt hatására – vall-
ja a magyar származású világhírű tudós, 
dr. Máté Gábor. 

Az emberek testi egészsége nem füg-
getlen az érzelmeiktől és a lelkiállapotuk-
tól. Ez a tudás a mai napig részét képezi a 
tradicionális kultúráknak, de a modern 
orvoslás számára sajnos annak ellenére 
elveszett, hogy az elmúlt évtizedek tudo-
mányos felfedezései is ezt igazolják.  

A test lázadása szemléletesen mutatja 
be, hogy milyen károkat okozhat az ér-
zelmek elfojtása, milyen pusztítást okoz-
hat az, ha nem vagyunk képesek kifejezni 
az érzelmeinket. 

Dr. Máté Gábor tudományos kutatások 
eredményeit, páciensei példáit és saját ta-
pasztalatait egyaránt felhasználva világítja 
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Dr. Máté Gábor: A test lázadása 
Ismerd meg a stresszbetegségeket 

Dr. Máté Gábor 1944-ben született Budapesten. Családjával 1957-ben vándorolt 
ki Kanadába. Több mint húsz évig családorvosként dolgozott, hét évig volt 

a vancouveri Kórház orvosi koordinátora, jelenleg könyveket ír 
és előadásokat tart szerte a világon. 

Célkitűzése, hogy felhívja a figyelmet a betegségek tágabb összefüggéseire. 
meg, hogyan befolyásolják a korai élmé-
nyek a stresszre adott reakcióinkat, és 
hogy miként hat a világról és más embe -
rekről alkotott képünk az egészségünkre. 
Feltárja az egyre gyakoribb megbetegedé-
sek mögött álló okokat, és ráébreszt arra, 
hogy csak akkor szállhatunk szembe ha-
tékonyan a stresszbetegségekkel, ha felfe-
dezzük gyermek korunk mélyre temetett 
emlékeit, valamint ezek felnőttkori követ-
kezményeit. Hiszen a rák mellett számos 
krónikus betegség, mint például a szívin-
farktus, a szklerózis multiplex vagy a cu-
korbetegség kiváltó oka is lehet a stressz. 

Mindnyájan úgy próbálunk élni, hogy 
csökkentsük a minket érő stressz hatá-
sát. A test lázadása abban segíthet, hogy 
csökkentsük a folyamatos stresszt, me-
lyet mi magunk hozunk létre az életünk 
minden egyes napján, anélkül, hogy tu-
datában lennénk. 

A Fitten Veresen ajánlásával. 
Győry Rita sport-senior edző
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Az első nap: Pálháza 
Pénteken már korán reggel indultunk. Néhányan szabadságot 
vettünk ki erre a napra, hogy Pálházán a legrégebben műkö-
dő kisvasúton utazhassunk. Különlegessége, hogy a csodála-
tos völgyben, Kőkapu megállóhelynél, a Kőkapu sziklájába vájt 
ala gú  ton haladt át egy vadászkastély alatt. Rostalló végállomástól 
a környék legszebb kilátópontjára, a Sólyom-bércre kapasz-
kodtunk fel a sárga jelzésen, nem túl megerőltető sétával az Ör-
dög-völgyön keresztül. Ezt a kisvonatozást és a kb. oda-vissza 
8 km-es kellemes túrát bátran ajánlom mindenkinek Akár 
gyerekekkel is meg lehet járni ezt az útvonalat. Pálházán szív-
ből ajánljuk a Vadregény Bisztró & Pizza éttermet, ha arra jár-
tok, térjetek be! Mi Hollóházán szálltunk meg egy szuper ven-
dégházban, ez volt a túráink kiinduló pontja. 
 
A második nap: Sátoraljaújhely-Nagyhuta 
Szombaton kora reggel 6-kor már a Hollóháza-Sátoraljaújhely 
között járó autóbuszon ültünk hátizsákjainkkal, míg a csapat má-
sik fele a telekocsikat vitték át a leendő célpontunkra Nagyhu-
tára, aztán innen mentek tovább Sátoraljaújhelyre, ahonnan 
kezdtük a túrát. Erre a napra terveztük a hosszabb, kb. 21 km-
es szakaszt lejárni Nagy-Nyugodó – Vágáshuta – Nagyhuta út-
vonalon. A nordic walking botok segítségével könnyedén ha-
ladtunk a változatos terepen, és még a picit nehezebb szaka-
szokon is magabiztosan mozogtunk. Csodálatos volt az erdő, 
bár a rengeteg szúnyog sok bosszúságot okozott. Nagyhuta fes-
tői kis faluja remek helyszín volt az első nap lezárására.  
 
A harmadik nap: Füzér-Nagyhuta 
Vasárnap reggel Füzérből indultunk, ahol a történelmi vár lát-
ványa már önmagában is lenyűgöző volt. Füzért elhagyva a fü-
zérkomlósi kerékpárút erdei szakaszán folytattuk utunkat. Fü-
zérkomlós után Kisbózsváig az egykori kisvasút töltésén, a sí-
nek helyén (amelyen egy kerékpárutat terveznek létrehozni) gya-
logoltunk. A szombat éjszakai nagy vihar után azonban olyan 
mennyiségű eső esett, hogy egy részen képtelenség volt átjut-
ni az elárasztott területen, így egy kis kerülővel jutottunk el Bózs-
váig, majd túlnyomó részt már aszfaltúton mentünk tovább Nagy-
hutáig, ahol véget ért az erre a hétvégére tervezett kéktúrázásunk. 

Ezen a hétvégén nemcsak a testünket mozgattuk meg, hanem 
lelkileg is feltöltődtünk. A természet közelsége, a jó társaság és 
a nordic walking öröme mind hozzájárult ahhoz, hogy ez a há-
rom nap igazán különleges legyen. 
 
Miért érdemes kipróbálni a nordic walkingot? 
A nordic walking rendkívül sokoldalú sport, amely minden kor-
osztály számára ideális. Nemcsak az állóképességet javítja, ha-
nem az ízületeket is kíméli, és szinte az összes izomcsoportot 
megmozgatja. Emellett remek lehetőség a természetben való 
időtöltésre, a stressz levezetésére és a mentális frissülésre is. 
Ha még nem próbáltad, mindenképpen érdemes belevágni! 

Nordic Walking a Zempléni-hegységben: 
 

Kéktúra kalandok júniusban 
Elképesztő panorámák, hangulatos túraösvények, 

barátságos emberek és az érintetlen természet vár azokra, 
akik nem sajnálják az időt az utazásra, és ellátogatnak 

Magyarország északkeleti szegletébe, az Északi-középhegy-
ség legészakkelteibb tagjára, a Zempléni-hegységbe. 

Itt található a Tokaj-hegyaljai borvidék is, emellett rengeteg 
kastély és Magyarország legszebb várai várják! Itt van Füzér, 

Regéc, Sárospatak, Boldogkőváralja és Szerencs. 
Kisvasúttal eljuthatunk Pálházára, megnézhetjük 

a Megyer-hegyi tengerszemet, vagy éppen kéktúrázhatunk. 
Kis csapatunkkal ezen a napsütéses júniusi hétvégén 

a Sátoraljaújhely-Nagyhuta és a Füzér-Nagyhuta szakaszait 
hódítottuk meg. Teljesen kikapcsolódtunk a hétköznapok 

rohanásából és mindannyian 
felejthetetlen élményekkel gazdagodtunk. 

MultiSport SE • „A mai nap edzése a holnap egészsége” • Web: https://www.multisportse.hu/ • E-mail: multisport.2112@gmail.com 
Facebook: MultiSport SE / Nordic Walking Sport Veresegyház / Powerhoop Hungary Veresegyház / Spartan Girja Sport Veresegyház 

Elnök: Vigh Mercédesz, NW C-trainer, Powerhoop edző, Senior tréner 70 39 126 03 
Elnökhelyettes: Mátyás Dezső NW Expert, Spartan Girja edző 30 730 39 79 
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VÍVÁS 

A veresi vívás szezonzárása 
és szeptemberi indulása

A hagyományokhoz híven az iskola végét követően kezdődött 
a párbajtőrözők országos bajnoksága, szintén a szokásos mó-
don Balatonfüreden. A veresegyházi vívók szép számmal vet-
tek részt ezen a szezonbeli utolsó megmérettetésen. Négy kor-
osztályban egyéni és csapatversenyek szerepeltek a hatnapos 
programban. 

A veresegyházi vívók szinte minden korosztályban mind lá-
nyokkal, mind fiúkkal egyaránt képviseltették magukat. Több 
csapatot is tudtunk indítani, ami még az egyéni versenyeknél 
is nagyobb izgalmakat szokott hozni. Minden versenyzőnk tu-
dásához mérten jó eredményt ért el, meg tudta mutatni a fel-
készültségének a szintjét. Az általában 100 főt meghaladó 
indulót felvonultató egy-egy mezőnyből általában az első har-
madban végeztek vívóink, úgy, hogy a csoportkörben elért 
eredmények alapján többen a döntőbe is juthattak volna, de a 
táblamérkőzések során született néhány nem várt, azonban 
rendkívül szoros vereség. 

Legjobb eredményt Korom-Vellás Helka érte el, aki a junior 
leány mezőnyben a harmadik helyen végzett. Helka egész nap 
magabiztosan győzte le az ellenfeleit, azonban a döntőbe ju-
tásért folyó asszóban ellenfele jobbnak bizonyult.  

Két nappal az országos bajnokság után egy új nemzetközi 
kezdeményezés első állomásaként fantasztikus európai, több-
fegyvernemes versenyt rendeztek Budapesten, ahol a magya-
rok közül is csak a ranglista élmezőnyébe tartozó vívók 
indulhattak. Helka az egyész szezon során mutatott kimagasló 
vívásának köszönhetően meghívást kapott erre a megméret-
tetésre is, és ha már ott volt, akkor megmutatta, hogy megállja 
a helyét Európa legjobb korosztályos párbajtőrözői között is. 
Ezen a versenyen a nagyon előkelő 6. helyezést érte el. Edzője: 
Beszédes Zoltán.  

A csapatversenyek esetén is küzdelmes asszókat vívtak a 
veresegyháziak egymást segítve és támogatva. Legeredmé-
nyesebb csapatunk a leány gyermek párbajtőröző volt, a lá-
nyok a nagyobb budapesti egyesületek mögött az 5. helyezést 

érték el. Az Ambrus Dorottya, Csiszár Dalma, Penczi Emma, 
Schäfer Boróka által alkotott csapat nagy csatában jutott a leg-
jobb nyolc közé, ahol az esélyesebb ellenfelétől sajnos kika-
pott, de a lányok az ezt követő szakaszban a még elérhető 5. 
helyezésért mindent megtettek és sikerült is nekik a további 
két csapatot legyőzni.   

A párizsi nyári olimpián a magyar vívók biztosan eredmé-
nyesen fognak szerepelni, mivel sokat készültek, és sokan 
szurkolunk nekik! Szerencsére Veresegyházon is megvan a le-
hetőség arra, hogy ezt a csodálatos sportágat űzhesse bárki. 
Szeptembertől új kezdő csoportok indulnak! Gyere és próbáld 
ki magad, ügyességed, gyorsaságod, kitartásod és nem utolsó 
sorban, hogy mennyire tudsz túljárni az ellenfeled eszén!  

Találkozzunk szeptember 8-án vasárnap a Kucsa Tamás Vá-
rosi Sportcsarnokban, a Mozdulj Veresegyház programon! 

Érdeklődés: s.szakmary@t-online.hu, Tel.: 20 267 2627.  

Ambrus Dorottya, Penczi Emma, Csiszár Csenge, Schäfer Boróka

REINIKU KYOKUSHIN KARATE 

Nemzetközi 
edzőtáborban 

voltunk 
 
A Reiniku Kyokushin Karate Klub né-
hány karatékája júliusban részt vett a 
Honkyokushin Karate Szövetség nem-
zetközi edzőtáborában, melyet Shian Bre-
zovai Sándor vezetett.  

Erőt próbáló edzések után sok-sok ta-
pasztalattal és nem utolsó sorban sike-
res övvizsgákkal jöttünk haza. Szeptem - 
bertől folytatjuk, várunk mindenkit sze-
retettel! 

Hornyák Ágnes 
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Galaxis VSE I. – Budapest B1 osztály (Me-
gye A/NB III-as szint):  
Csapat tagjai: Gubai György, Horváth 
Kálmán, Simon Péter, Sztranyan János, 
Dr. Szalay Tamás, dr. Szalay Zoltán. 

Az egyesületünk legfelső szinten sze-
replő csapata az előző évben, újoncként 
elért nyolcadik helyezés után, idén ötö-
dik helyezést ért el. Ez a kiváló mezőny-
ben szép előrelépés, figyelembe véve, 
hogy sokszor nem a legerősebb felállás-
ban tudott játszani a csapat. A legjobban 
teljesítő játékosaink dr. Szalay Tamás és 
Horváth Kálmán voltak. 2024-2025-ben 
Bakó Oszkár visszatér a csapatba. 

 
Galaxis VSE II. – Budapest/2: 
Csapat tagjai: Bohus Pál, Herczeg Ta-
más, Molnár Gábor, Mókus Miklós, Szu-
hanyik György, Vajda Zoltán. 

Visszatérő újoncként, az erős mezőny-
ben tizenötödik helyen végzett a csapat, 
de visszalépések miatt marad ebben az 
osztályban. A csapat húzóembere Mol-
nár Gábor volt. A következő idényben 
Takács Andor egy év szünet után újra 
erősíti a teamet. 

 
Galaxis VSE III.-Fortuna – Kerület 1. osztály 
Csapat tagjai: Bacsa István Erős Tibor, Hé-
regi László, Horváth Lóránt, Kasza Zoltán, 
Nagy Péter, Papp László. 

Az őszi, nem túl jól sikerült első félév 
után, az erős tavasznak köszönhetően 
szépen araszolt felfelé a csapat a kieső 
zónából és végül a stabil 10. helyen vég-
zett. Nagy Péter játszott a legjobban az 
idei szezonban. Hiriczkó Edével erősít a 
csapat, aki jó pár éve szintén galaxisos 
volt. 

 
Galaxis VSE IV. – Kerület I. osztály: 
Csapat tagjai: Király. A. László, Kukucska 
Zoltán, Ozsváth-Sarok Ákos, Sárosdi Ist-
ván, Szkupi Zoltán, Varga Vince, Voith 
László. 

Az előző évi feljutás után az újonc csa-
pat idén újra egy osztállyal feljebb fog 
lépni, mivel harmadik helyen zárt újonc-
ként a bajnokságban. Első évében a csa-
pat legeredményesebb játékosa Szkupi 
Zoltán volt. A GVSE IV. még erősebb já-
tékerőt fog képviselni Balogh Dániel ér-
kezésével, amire szükség is lesz majd a 
magasabb osztályban. 

A Gödöllői városrészek-bajnokságá-
ban először elindult V. Galaxisok hobbi 
csapat a B. divízióban a 2. helyet szerezte 
meg. Csapattagok: Hajdu Anna, dr. 
Hajdu Csaba, Fekete László, Rácz Ábel, 
Rácz Zoltán, Szegedi Béla, Törőcsik Fe-
renc, Törőcsik József. 

 
Letanóczki István

ASZTALITENISZ 

Galaxis Veresegyházi SE 
A Galaxis Veresegyházi SE mind a négy csapata befejezte küzdelmeit 

a 2023-2024-es szezonban, a Budapest-bajnokság keretein belül. 

ATLÉTIKA 

Repülőjegy 
Peruba 

 
Örömteli eredmény és aranyérem, plusz 
repülőjegy Peruba – röviden így foglalható 
össze a Szolnokon megrendezett U20-as 
országos atlétikai bajnokság. 

Horváth Máté, sérüléséből visszatérve, 
első dobásával telibe „találta” a perui 
U20-as világbajnokságra szintet érő 
69.00 m-es szalagot, második dobásával 
még ezt is „megfejelte”, mert 72.05 métert 
hajított. Ezzel az eredményével a felnőtt 
országos bajnokságon is a dobogó tete-
jére állhatott volna! 

Varga Ádám a 400 méteres síkfutás-
ban bátor futással az igen előkelő 5. he-
lyet szerezte meg kerek 50.00 másod - 
perces idővel. Ezt a helyezését másnap is 
megismételte 200 méteren, 22,15 mp-es 
idejével. 100m-en Ozsváth-Sarok Áron 
nagyszerűen futott, sajnos őt hátráltatta 
az ellenszél egy jó idő elérésében, de így 
is 14. helyen végzett. 

Gratulálunk versenyzőinknek és a fel-
készítőknek Horváth Gergelynek és Hor-
váth-Bori Annamáriának 

Szalma Róbert

Horváth Máté 
és edző édesapja Horváth Gergely

Galaxis VSE IV. balról-jobbra (Voith László, Sárosdi István, Király A. László, 
Szkupi Zoltán, Kukucska Zoltán. 

A képről hiányzik a két középiskolás csapattag Ozsváth-Sarok Ákos, Varga Vince).
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Hatalmas megtiszteltetés a magyar muaythai közösségnek! 
 
114 országból 18 ország, köztük Magyarország kapott felkérést, 
hogy két versenyzőt delegáljon az olimpiai játékok alatt zajló, 
a sportágat bemutató programra. 

A bemutatón két magyar versenyző is ringbe lép augusztus 
elején, köztük az Eb-ezüstérmes Székely Anna a Golden Muay 
Thai SE, (Veresegyház, edző Berkes Ádám) versenyzője és a 
kétszeres világbajnoki ezüstérmes Nardelotti Zoltán, akik mél-
tóképpen képviselik majd hazánkat Párizsban, ahol egy-egy 
mérkőzést vívnak az elitkategória szabályai szerint Ez a küz-
delem nem jár olimpiai helyezéssel, itt a lehetőség, a bemu-
tatkozás, a sportág bemutatása a legnagyobb díj. A következő 
lépés pedig az lehet, hogy az ötkarikás játékok állandó részévé 
válnak.  

Az ősi harcművészetből kifejlődött, tradicionális elemeket 
felvonultató muay thai ilyen közel még soha nem állt ahhoz, 
hogy olimpiai sportággá váljon. Anna és Nardelotti Zoltán au-
gusztus 4-én indul Párizsba. Reméljük, hogy elmondhatják 
majd magukról, hogy ők az első olimpikonok Magyarország-
ról, akik muay thai szabályrendszerben képviselhetik hazáju-
kat. Hihetetlen megtiszteltetés ez klubunknak és városunknak 
is.  

Berkes Ádám 

KICK-BOX 

Öt versenyzőnk kvalifikálta 
magát az utánpótlás 

kick-box világbajnokságra! 
 

A vb-t Budapesten, augusztus 23 és szeptember 1 között rendezik. 
Csapatunkat, és egyben országunkat képviselik: 
Fülöp Buda Gergely, Full-contact younger junior male – 75 kg, 
Sztrikó Álmos, Full-contact older junior male – 57 kg, 
Czégény Erik, Full-contact older junior male – 60 kg, 
Kalmár Lajos Félix, Full-contact older junior male – 63.5 kg, 
Kamarás Petra, Full-contact older junior female – 52 kg. 

 

ÚJ EDZŐTEREM 
 

Örömmel jelentjük be, hogy 2024. 08. 03-tól új, teljesen felsze-
relt teremben folytatjuk a közös munkát. Várunk mindenkit sok 
szeretettel! 

Csoportjaink: 
• Óvodás csoport (szeptember 1-jétől indul) 
• Kisiskolás csoport 
• Felnőtt csoport 
• Versenyzői csoport 
• Veterán csoport 

Cím: 2112 Veresegyház, Fő út 156. 
Papp Attila, 

Full-contact Kick-box Akadémia 

MUHAY THAI 

Muay Thai az Olimpia előszobájában?
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KARATE 

Nyári Napközis 
tábor és övvizsga 

 
Idén 10. alkalommal rendeztük meg nyá-
ri napközis táborunkat, nagy sikerrel. Idén 
is két tábort szervezünk, de külön tema-
tikával. Az első turnust július 8-12. között 
a Váci Mihály Művelődési Házban szer-
veztük meg. Ebbe a táborba csak karaté-
sok jöhettek, míg az augusztusba külsős résztvevők jelentke-
zését is vártuk.  

A júliusi tábor tematikája a technikák pontosítása és javítása 
volt. A nagy melegre való tekintettel igyekeztünk figyelni a sok 
folyadék bevitelére és a megfelelő mennyiségű pihenőidőre. 
Minden nap két edzést iktattunk be a programba. Szerdai 
napon a Superfly trambulinparkba látogattunk, csütörtökön a 
Jamboree játszóházba. Mindkét program nagyon izgalmas és 
élvezetes volt a táborozóknak. A játszóházból Szlovák Zsoltot 
kértük meg, hogy kisvonatával tegyünk egy kört a városban. 
Ez is hatalmas élmény volt a gyerekeknek. A nagy melegre való 
tekintettel szinte minden nap vízipisztolyoztunk a Művelődési 
Ház udvarán. A tábor végén az összes táborozó karate vizsgát 
tett, melyet a szülők megtekinthettek. 

Egy ilyen tábor végén a fejlődés nagyon látszik a tanítvá-
nyokon, nagyon meg voltam elégedve mindenkivel. Vala-
mennyien a legjobb tudásukat mutatták és nagyon jó irányba 
haladnak a következő kihívás, vizsga felé. 

 
Siófoki edzőtábor 
Egyesületünk közel húsz tanítványa Siófokon edzőtáborozott 
június 28-július 3. között. A tábor során nagyon tömény tech-
nikai tudással gazdagodtunk.  Mester katák gyakorlásán kívül 
lehetőségünk volt bo (bot), valamint a boken (fakard) tudásunkat 
csiszolni, elmélyíteni. Minden reggel egy átmozgató edzéssel 
indult a nap, majd kezdetben közösen edzettünk két órát dél-

előtt, valamint délután is. A két edzés közötti időben szabad prog-
ram volt, lehetőségünk volt fürdeni a Balatonban, illetve néze-
lődni a sétálóutcán.  

A tábor második felében külön edzettek a színes övesek, va-
lamint a barna és fekete övesek. Övfokozati szinthez mérten 
állítottuk össze az edzésanyagot. A tábor kiváló kapcsolatépítő 
alkalom is, megismerkedhettek egymással az ország külön-
böző pontjairól érkező karaték, de csapatunkon belül is erő-
sebb lett a kötődés. A tábor végén tanítványaink sikeres 
vizsgát tettek. Köszönjük a tábort, a szervezést Falusi Márton 
senseinek! 

Szalay Zsolt • 36 20 361 73 82 • www.vereskarate.hu 

KEMPO 

X. Csomád Kupa 
 

Ez is eljött egyszer! Immáron tizedik al-
kalommal rendeztük meg a nemzetközi 
harcművészeti versenyünket. Idén három 
ország részvételével 31 klub több mint 200 
versenyzője mérte össze tudását. Erre a 
jubileumi alkalomra elfogadta meghí-
vásunkat Kovács Antal olimpiai bajnok ju-
dósunk, ami elmondhatatlanul nagy meg-
tiszteltetés volt számunkra, hiszen tö-
mérdek egyéb kötelezettsége mellett 
szakított időt erre. A technikai és a küz-
delemi számok lebonyolítását is zökke-
nőmentesen oldotta meg a szervezői és 
bírói gárda. Az SVSE KEMPO KAI a csa-
patok versenyében az előkelő harmadik 
helyezést szerezte meg, melyre rendkívül 
büszkék vagyunk! 

Verók Péter 4.dan kempo

Kovács Antal 
olimpiai bajnokunk

A Csomádi Kupán

Siófoki edzőtábor – Veresi Karate SE

Napközis tábor 2024 Veresi Karate SE
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Az evezéstől az óceánhajózásig 
a technika és a természet találkozása. 
Aktív pihenés, sportos kikapcsolódás 
 
Tanulj meg önállóan hajót vezetni, 
vitorlázni, motoros hajózni 
Dunán, Balatonon, tengeren! 
 
Rendszeresen indulnak 
HAJÓVEZETŐI TANFOLYAMOK 
kedvtelési és sporthajósok részére, 
tantermi, távoktatásos 
és hajón folytatott 
elméleti és gyakorlati képzésekkel.

Lépj a fedélzetre, 
és kezd az ismerkedést a vízzel nálunk! 

Navigátor Hajós Iskola

Több információ: 
www.navigatoriskola.hu 
 
Jelentkezés, érdeklődés, tanácsadás: 

iskola@navigatoriskola.hu 
vagy telefonon: +36 30 444 76 09 
Bencze Attila
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        SÓSZOBA 
 
 

  AREC száraz sóterápia  
  A légtérben tiszta só lebeg. 
 

  A legjobb eredményeket biztosítja 
   
  s kezelésében: 

 

 

Köhögés, megfázás, nátha, asztma, allergia, 
krupp, arcüreggyulladás, fülgyulladás, 

ghurut, ekcéma, pikkelysömör. 
 

Az „AREC”-sóterápia orvostudósok szabadalma, akik a sóbányák évezredes pozitív 
tapasztalatai alapján elindulva mesterséges körülmények között – az inhalációs 
teremben - modellezik a sóbányák mikroklímáját, de attól 6x intenzívebben. 

 

A porlasztás eredményeképpen a légtérben tiszta só lebeg,  
de különleges állapotban: a szemcsenagysága 0,5 és 5 mikron közötti és ionizált.  

A szemcseméret azért fontos, mert ,  
melyeknek a „bejárati ajtaja”  

 

Ezeknek a technikáknak köszönhetjük, hogy valóban mi vagyunk a legjobbak. 
 

                           ÁRAINK:                                   NYITVA:  
                        

              5 alkalmas bérlet    9 000 Ft                 minden hétköznap 
            10 alkalmas bérlet  15 500 Ft                      bejelentkezés  
        éves korig ingyenes.                      alapján. 

        : 06 70 370 14 60 
 

    Helyszín:  
    Ezerkincs Életmód Centrum  
    Alternatív Egészségközpont 
     
    Facebook: Ezerkincs Sószoba 

Hirdessen a Veresi Krónikában 
VERESEGYHÁZ VEZETŐ LAPJÁBAN! 

Velünk sikeres lesz! 
7 5 0 0  P É L D Á N Y ,  K E D V E Z Ő  Á R

Bővebb információ:   

veresikronika@veresegyhaz.hu • 30 9304 831
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